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Nr 125.

Av herr Norup m. fl., om ökat anslag till främjande av forsk
ning på jordbrukets område in. m.

I proposition nr 1 har Kungl. Maj:t föreslagit riksdagen att för det under 
nionde huvudtiteln upptagna reservationsanslaget Främjande av forskning 
på jordbrukets område m. in. till jordbrukets forskningsråd anvisa 200 000 
kronor.

Ifrågavarande anslag utgick under budgetåret 1945/46 med 100 000 
kronor, under budgetåret 1946/47 med 200 000 kronor och under budget
året 1947/48 med 250 000 kronor. Jordbrukets forskningsråd hade i skri
velse den 26 augusti 1947 för budgetåret 1948/49 hemställt om ett reserva
tionsanslag på 300 000 kronor. Härvid åberopades bland annat att femtiotre 
framställningar om forskningsanslag hade ingivits till rådet under budget
året 1946/47. De sökta anslagen uppgingo till 600 095 kronor.

Vid utgången av budgetåret 1946/47 kvarstodo endast 1 250 kronor av 
reservationsanslaget. Vid beviljandet av sökta anslag hade emellertid endast 
så stor del av de sökta beloppen tillgodosetts, som beräknades vara be
hövligt för sistnämnda budgetår, medan återstoden avsågs skola täckas 
av reservationsanslaget för året 1947/48. Som följd härav voro redan vid 
ingången av detta budgetår 115 275 kronor bundna. Då dessutom 88 200 
kronor hade avdelats för lagringsforskning, återstodo endast omkring 
50 000 kronor för fördelning mellan nytillkomna och kvarstående ansök
ningar. Den 1 januari 1948 hade Jordbrukets forskningsråd endast 16 765 
kronor för tillgodoseende av ansökningar under första hälften av detta år. 
Samtidigt förelågo ansökningar om sammanlagt 55 924 kronor. Dessutom 
förelågo emellertid enligt under hand gjorda anmälningar anspråk på be
tydande anslag. Dessa hade dock tills vidare icke fullföljts sedan känne
dom erhållits om rådande knapphet på medel.

Jordbrukets forskningsråd har tack vare beviljade reservationsanslag 
hittills kunnat göra mycket betydelsefulla insatser för jordbrukets främ
jande. Det bör framhållas, att genom ifrågavarande anslag forsknings
institutionernas fasta organisation kunnat utnyttjas effektivare.

Ständigt föreligga och uppkomma synnerligen viktiga, brådskande forsk
ningsuppgifter, som icke kunna tillgodoses genom ordinarie institutions- 
anslag, och det är av stor betydelse, att forskningsrådet kan finansiera 
lösandet därav. I många fall etableras genom rådets förmedling härvid
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ett värdefullt och framdeles bestående samarbete mellan olika forskare. 
Det kan vidare erinras om att forskningsrådet som särskild uppgift har 
att tillgodose lagringsforskningens anslagsbehov, vilka äro betydande och 
avse problem av stor ekonomisk vikt för folkhushållet.

Det må nämnas, att i årets statsverksproposition för övriga forsknings
råd upptagas följande belopp för främjande av forskning inom respektive 
områden: statens medicinska forskningsråd 1 000 000 kronor, statens 
naturvetenskapliga forskningsråd 1 000 000 kronor, statens samhällsveten
skapliga forskningsråd 300 000 kronor samt till statens tekniska forsknings
råd 1 040 000 kronor.

Eftersom anslaget till främjande av forskning på jordbrukets jämte lag- 
ringsforskningens områden utgår med mycket lägre belopp, synes jord
brukets och lagringens betydelse för samhället ej ha beaktats tillräckligt. 
Då framför allt lagringsforskningen arbetar med problem vars lösande 
snabbt kunna förbättra vårt försörjningsläge, är det vidare svårt att förstå, 
varför anslaget i nuvarande läge föreslås sänkt, medan övriga föreslås utgå 
med oförändrade belopp.

Med hänsyn till vad ovan anförts hemställes,
att riksdagen måtte besluta att under nionde huvudtiteln 

till främjande av forskning på jordbrukets område m. m. 
för budgetåret 1948/49 anvisa ett reservationsanslag på 
250 000 kronor.
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